






 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 المجمعة المكثفة حول المعلومات المالية المرحلية المراجعةتقرير 

 حضرات السادة أعضاء مجلس الإدارةإلى 

  شركة كامكو للاستثمار ش.م.ك.ع.
 

 مقدمة
مارس  31ا في مك (""الشركة) .ع.كامكو للاستثمار ش.م.كالمرفق لشركة  المجمع المكثف المرحلي المركز المالي بيان لقد راجعنا 

لفترة به  ةالمتعلق ةالمجمع ةفثكملا ةالمرحليقدية التغيرات في حقوق الملكية والتدفقات النوالدخل والدخل الشامل  اتوبيان 2021

المجمعة  المكثفة ت المالية المرحليةذه المعلوماعن إعداد ه ةلسؤوالم يه . إن إدارة الشركة أشهر المنتهية بذلك التاريخ الثلاثة

ً وع  ية المرحلية الملات نا لهذه المعلوماليتنا هي التعبير عن نتيجة مراجعتسؤو. إن م2المبين في إيضاح  الإعدادلأساس رضها وفقا

  المجمعة. المكثفة
 

 نطاق المراجعة
ً للمعيار الدولي  لقد قمنا بمراجعتنا  مستقلال اباتمراقب الحسلمرحلية المنفذة من قبل مات المالية امراجعة المعلو" 2410وفقا

إلى الموظفين  رئيسيةبصفة ت رااسفستلية في توجيه الاالمتعلق بمهام المراجعة. تتمثل مراجعة المعلومات المالية المرح "للشركة

خرى للمراجعة. إن نطاق المراجعة أقل بشكل لين عن الأمور المالية والمحاسبية وتطبيق الإجراءات التحليلية والإجراءات الأسؤوالم

ً لمعايير التدقيق الدولية وعليه، فإنه لا يمكننا الحص نطاق منكبير  م بكافة الأمور على لع ناول على تأكيد بأنالتدقيق الذي يتم وفقا

 الهامة التي يمكن تحديدها في التدقيق. وبالتالي فإننا لا نبدي رأياً يتعلق بالتدقيق.
 

 ةالنتيج
المجمعة المرفقة لم يتم  المكثفة رحليةاستنادا إلى مراجعتنا، فإنه لم يرد إلى علمنا ما يستوجب الاعتقاد بأن المعلومات المالية الم

 .2المبين في إيضاح  الإعدادالمادية، وفقاً لأساس  إعدادها، من جميع النواحي
 

 تقرير حول المتطلبات القانونية والرقابية الأخرى

 اتر المحاسبية دفال المجمعة متفقة مع ما هو وارد في  المكثفة اداً إلى مراجعتنا، فإن المعلومات المالية المرحليةذلك، واستنإضافة إلى 

والتعديلات  2016لسنة  1 رقملقانون الشركات  مخالفات ةيرد إلى علمنا وجود أي لم، ادنا. حسبما وصل إليه علمنا واعتقلشركةل

ترة خلال ف ،، والتعديلات اللاحقة لهمالنظام الأساسي للشركةلعقد التأسيس ول أو ، والتعديلات اللاحقة لها فيذيةئحته التنولااللاحقة له 

ً مادي اً على وجه قد يكون له تأثير 2021مارس  31 يفالمنتهية أشهر  الثلاثة  أو مركزها المالي. الشركةعلى نشاط  ا
 

 32لأحكام القانون رقم  مادية ا، لم يرد إلى علمنا وجود أية مخالفاتعلمنا واعتقادن نبين أيضاً أنه خلال مراجعتنا، حسبما وصل إليه 

 لأحكام ، أوكويت المركزي وتنظيم المهنة المصرفية والتعليمات المتعلقة بهبنك الوفي شأن النقـد اللاحقة له والتعديلات  1968لسنة 

 2021 مارس 31 المنتهية في أشهر الثلاثةفترة ل خلا ليمات المتعلقة بهفي شأن هيئة أسواق المال والتع 2010لسنة  7القانون رقم 

ً مادي اً على وجه قد يكون له تأثير  . ماليال أو مركزها كة لى نشاط الشرع ا
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 وليد عبدالله العصيمي
 فئة أ 68سجل مراقبي الحسابات رقم 

   إرنست ويونغ
 العيبان والعصيمي وشركاهم
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  )غير مدقق(المجمع  المرحلي المكثف الدخل نايب

 2021مارس 31في للفترة المنتهية 

  
 أشهر المنتهية في الثلاثة

 مارس  31
 

 

 إيضاحات 
2021 

 يتيكو رنايد
2020 
 يويتدينار ك

 
 

      

      الإيرادات

   5,527,135 3,361,327 7 عابات أتإيراد

من خلال الأرباح  يمة العادلةلقبا مدرجةة يلمات موجودامن  ةمحقق)خسائر( ح اربأ

   (565,043) 127,414   أو الخسائر 

من خلال   موجودات مالية مدرجة بالقيمة العادلةمن  ةققمح غير( رئ)خساح اربأ

   (3,772,220) 859,870   الأرباح أو الخسائر 

   (2,284,538) 371,132  شركات زميلة نتائج حصة في

   131,597    - 8  لغرض البيعيا  ا حصرهتازيمتداولة تم حدات غير بيع موجومن  تداراصافي إي

   258,765 101,754  ات توزيعات أرباحإيراد

   252,808 230,542  إيرادات فوائد 

   204,206 (73,579)  يةبنجأ تملاتحويل عح اربأ )خسائر(

   434,590    -  زميلةبيع شركة من ربح 

   229,852 191,329  ى أخر تإيرادا

  ─────── ───────   

  5,169,789 417,152   

  ─────── ───────   

      تاف ومصرلا

   4,312,369 2,948,657  مصروفات عمومية وإدارية

   794,768 537,875  تكاليف تمويل 

   26,178 125,884  مالية موجودات ل متوقعة مخصص خسائر ائتمان

   22,403 (54,123)  ، بالصافيللقروض والسلف ن المتوقعةمائتالاخسائر  صصخم )در(

  ─────── ───────   

  3,558,293 5,155,718   

  ─────── ───────   
مؤسسة الكويت للتقدم العلمي والزكاة وضريبة قبل حصة  الفترة (خسارة) ربح

   (4,738,566) 1,611,496  ةدعم العمالة الوطني

      

      - (15,000)  م العلميلكويت للتقدحصة مؤسسة ا

      - (16,000)  الزكاة

      - (40,000)  لوطنية ضريبة دعم العمالة ا

  ─────── ───────   

   (4,738,566) 1,540,496  الفترةخسارة( ) ربح

  ═══════ ═══════   

      الخاص بـ:

   (4,621,526) 1,548,599  ةكرالشي مساهم

   (117,040) (8,103)  يطرةالمس ريغ  صالحص

  ─────── ───────   

  1,540,496 (4,738,566)   

  ═══════ ═══════   

   ( فلس13.50) فلس 4.52 6 الشركةبمساهمي السهم الأساسية والمخففة الخاصة )خسارة(  حيةبر

  ═══════ ═══════   
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 )غير مدقق(الشامل المرحلي المكثف المجمع  لخدلا نايب

 2021مارس 31في للفترة المنتهية 

 
 أشهر المنتهية في الثلاثة

 مارس  31
 

 

 
2021 

 دينار كويتي
2020 

 تيدينار كوي
 

 

     

   (4,738,566) 1,540,496  الفترة)خسارة(  ربح

 ─────── ───────   

      :شاملة أخرى( ئرخسا) إيرادات

     المجمع في فترات لاحقة:  المرحلي المكثف  ان الدخلفها إلى بيإعادة تصنيأو قد يتم  تميبنود 

   555,825 (90,993) تحويل عملات أجنبية  تتعديلا

 ─────── ───────   

     

     :قةفترات لاح فيالمجمع  المرحلي المكثف بيان الدخل إلىيفها دة تصنن يتم إعاد لبنو

   (84,680) 170,771 الشاملة الأخرى لشركات زميلة )الخسائر(  اتاديرحصة في الإ

      - 934,057 (5)إيضاح  عقار فائض إعادة تقييم

مدرجة بالقيمة العادلة من خلال الإيرادات   دوات حقوق ملكيةأ (رئخساإيرادات ) صافي

   (1,919,126) 90,521 الشاملة الأخرى 

 ─────── ───────   

 1,195,349 (2,003,806)   

 ─────── ───────   

     

   (1,447,981) 1,104,356 للفترةلشاملة الأخرى ا (الخسائرالإيرادات )جمالي إ

 ─────── ───────   

     

   (6,186,547) 2,644,852  الشاملة للفترة (الخسائرالإيرادات ) إجمالي

 ═══════ ═══════   

     

     خاص بـ: لا

   (5,861,526) 2,671,571 الشركةمساهمي 

   (325,021) (26,719) ةرمسيطص غير الحصال

 ─────── ───────   

 2,644,852 (6,186,547)   

 ═══════ ═══════   
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REPORT ON REVIEW OF INTERIM CONDENSED CONSOLIDATED FINANCIAL
INFORMATION TO THE BOARD OF DIRECTORS OF KAMCO INVESTMENT COMPANY
K.S.C.P.

Introduction
We have reviewed the accompanying interim condensed consolidated statement of financial position of Kamco
Investment Company K.S.C.P. (the “Company”) as at 31 March 2021, and the related interim condensed
consolidated statement of income, interim condensed consolidated statement of comprehensive income, interim
condensed consolidated statement of changes in equity and interim condensed consolidated statement of cash

flows for the three-month period then ended. Management of the Company is responsible for the preparation
and presentation of this interim condensed consolidated financial information in accordance with basis of
preparation set out in Note 2. Our responsibility is to express a conclusion on this interim condensed
consolidated financial information based on our review.

Scope of Review
We conducted our review in accordance with International Standard on Review Engagements: 2410 ‘Review
of Interim Financial Information Performed by the Independent Auditor of the Entity’. A review of interim
financial information consists of making inquiries, primarily of persons responsible for financial and
accounting matters, and applying analytical and other review procedures. A review is substantially less in
scope than an audit conducted in accordance with International Standards on Auditing and consequently does
not enable us to obtain assurance that we would become aware of all significant matters that might be identified
in an audit. Accordingly, we do not express an audit opinion.

Conclusion
Based on our review, nothing has come to our attention that causes us to believe that the accompanying interim
condensed consolidated financial information is not prepared, in all material respects, in accordance with basis
of preparation as set out in Note 2.

Report on Other Legal and Regulatory Requirements
Furthermore, based on our review, the interim condensed consolidated financial information is in agreement
with the books of accounts of the Company. We further report that, to the best of our knowledge and belief,
we have not become aware of any violations of the Companies Law No. 1 of 2016, as amended, and its
executive regulations, as amended, or of the Company’s Memorandum of Incorporation and Articles of
Association, as amended, during the three-month period ended 31 March 2021 that might have had a
material effect on the business of the Company or on its financial position.

We further report that, during the course of our review, to the best of our knowledge and belief, we have not
become aware of any material violations of the provisions of Law No. 32 of 1968, as amended, concerning
currency, the Central Bank of Kuwait and the organisation of banking business, and its related regulations, or
of the provisions of Law No. 7 of 2010 concerning the Capital Markets Authority and its related regulations
during the three-month period ended 31 March 2021 that might have had a material effect on the business of
the Company or on its financial position.

WALEED A. AL OSAIMI

LICENCE NO 68 A

EY
AL-AIBAN, AL-OSAIMI & PARTNERS

6 May 2021
Kuwait





The attached notes 1 to 13 form part of this interim condensed consolidated financial information.
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Kamco Investment Company K.S.C.P. and Subsidiaries

INTERIM CONDENSED CONSOLIDATED STATEMENT OF INCOME

(UNAUDITED)
For the period ended 31 March 2021

Three months ended

31 March

2021 2020

Notes KD KD

INCOME

Fee income 7 3,361,327 5,527,135

Realized gain (loss) on financial assets at fair value through profit or loss 127,414 (565,043)

Unrealized gain (loss) on financial assets at fair value through profit or loss 859,870 (3,772,220)
Share of results of associates 371,132 (2,284,538)

Net income on disposal of non-current assets exclusively acquired for sale 8 - 131,597

Dividend income 101,754 258,765

Interest income 230,542 252,808

Foreign exchange (loss) gain (73,579) 204,206

Gain on disposal of associate - 434,590

Other income 191,329 229,852

─────── ───────
5,169,789 417,152

─────── ───────
EXPENSES

General and administrative expenses 2,948,657 4,312,369

Finance costs 537,875 794,768

Provision for expected credit losses on financial assets 125,884 26,178
(Reversal of) provision for expected credit losses on loans and advances,

net (54,123) 22,403

─────── ───────
3,558,293 5,155,718

─────── ───────
PROFIT (LOSS) FOR THE PERIOD BEFORE CONTRIBUTION TO

KUWAIT FOUNDATION FOR THE ADVANCEMENT OF SCIENCES

(“KFAS”), ZAKAT AND NATIONAL LABOUR SUPPORT TAX (“NLST”) 1,611,496 (4,738,566)

Contribution to KFAS (15,000) -

Zakat (16,000) -

NLST (40,000) -

─────── ───────
PROFIT (LOSS) FOR THE PERIOD 1,540,496 (4,738,566)

═══════ ═══════
Attributable to:

Equity holders of the Company 1,548,599 (4,621,526)

Non-controlling interests (8,103) (117,040)

─────── ───────
1,540,496 (4,738,566)

═══════ ═══════
BASIC AND DILUTED EARNINGS (LOSS) PER SHARE –

Attributable to equity holders of the Company 6 4.52 fils (13.50) fils

═══════ ═══════



The attached notes 1 to 13 form part of this interim condensed consolidated financial information.
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Kamco Investment Company K.S.C.P. and Subsidiaries

INTERIM CONDENSED CONSOLIDATED STATEMENT OF COMPREHENSIVE

INCOME (UNAUDITED)
For the period ended 31 March 2021

Three months ended

31 March

2021 2020

KD KD

Profit (loss) for the period 1,540,496 (4,738,566)

─────── ───────
Other comprehensive income (loss):

Items that are or may be reclassified to the interim condensed consolidated statement

of income in subsequent periods:

Foreign currency translation adjustments (90,993) 555,825

─────── ───────

Items that will not be reclassified to the interim condensed consolidated statement of

income in subsequent periods:

Share of other comprehensive income (loss) of associates 170,771 (84,680)

Revaluation surplus on property (Note 5) 934,057 -

Net income (loss) on equity instruments at fair value through other

comprehensive income 90,521 (1,919,126)

─────── ───────
1,195,349 (2,003,806)

─────── ───────

Total other comprehensive income (loss) for the period 1,104,356 (1,447,981)

─────── ───────

Total comprehensive income (loss) for the period 2,644,852 (6,186,547)

═══════ ═══════

Attributable to:

Equity holders of the Company 2,671,571 (5,861,526)

Non-controlling interests (26,719) (325,021)

─────── ───────
2,644,852 (6,186,547)

═══════ ═══════


